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ROMÂNIA 

JUDEŢUL BOTOŞANI 

COMUNA LEORDA 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI LEORDA 

 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat astăzi 28.02.2025, în şedinţa ordinară a consiliului local Leorda 

convocată prin Dispoziţia nr.  din .02.2025, ora 08.00 
 

Ședinţa este deschisă de dl. primar Ștefan Dulgheru. La şedinţă participă un număr 

de 10 consilieri din 10 convocaţi prin Dispoziţia primarului. Materialele înscrise pe 

ordinea de zi au fost comunicate consilierilor locali în format electronic şi pe suport hârtie. 

Ordinea de zi și proiectele de hotărâre sunt supuse la vot deschis.  

 

 

Domnul primar prezintă proiectul ordinii de zi, după cum urmează: 

 

1. Aprobare proces-verbal al şedinţei ordinare din 28.0.2025 

2. Aprobare proces-verbal al şedinţei extraordinare-de îndată din 05.02.2025 

3. Proiect de hotărâre privind constatarea încetării de drept a mandatului de consilier local al 

domnului Alexandru Dorel, înainte de expirarea duratei normale a mandatului 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea  Planului de analiză şi acoperire a riscurilor la nivelul 

Comunei Leorda, Judeţul Botoşani 

5. Proiect de hotărâre privind atribuirea cu titlu gratuit, către Societatea Naţională de Transport 

Gaze Naturale "TRANSGAZ" S.A. Mediaş, a terenului identificat cu număr cadastral  51152, pe 

perioada de exploatare a obiectivului de investiţie „Dezvoltarea reţelelor inteligente de 

distribuţie în vederea creşterii nivelului de flexibilitate, siguranţă, eficienţă în operare, precum şi 

integrare a activităţilor de transport, distribuţie şi consum final în comuna Leorda şi localităţile 

aparţinătoare (Belcea, Costineşti, Dolina, Leorda, Mitoc, judeţul Botoşani” - Racord, Staţie de 

Reglare Măsurare Predare Gaze Naturale – SRMP şi incintă robinet racord 

6. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind stabilirea perioadei de organizare şi sărbătorire a  Zilei 

Comunei Leorda 

 

 

 Se solicită suplimentarea ordinii de zi cu următoarele proiecte: 

 

- Proiect de hotărâre privind aprobarea suportului alimentar acordat preşcolarilor şi elevilor 

Şcolii Gimnaziale nr. 1 Leorda, în cadrul Programului Naţional Masă Sănătoasă 

 

- Proiect de hotărâre privind declararea de utilitate publică a obiectivului de investiţie „Dezvoltarea 

reţelelor inteligente de distribuţie în vederea creşterii nivelului de flexibilitate, siguranţă, eficienţă în 

operare, precum şi integrare a activităţilor de transport, distribuţie şi consum final în comuna 

Leorda şi localităţile aparţinătoare (Belcea, Costineşti, Dolina, Leorda, Mitoc, judeţul Botoşani” 
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Se supune la vot ordinea de zi şi suplimentarea propusă, care este aprobată cu un 

număr de 9 voturi din 9 consilieri prezenți.  

Președintele de ședință prezintă punctul 1 al ordinii de zi: 

 

1. Aprobare proces-verbal al şedinţei ordinare din 28.01.2025 

 

 

Se supune la vot procesul-verbal în forma prezentată. 

 Se aprobă cu 9 voturi pentru. 

 

Nemaifiind discuții, se trece la punctul 2 al ordinii de zi: 

 

2. Aprobare proces-verbal al şedinţei extraordinare-de îndată din 05.02.2025 

 

Se supune la vot procesul-verbal în forma prezentată. 

Se aprobă cu 9 voturi pentru. 

 

Nemaifiind discuții, se trece la punctul 3 al ordinii de zi: 

 

 

3. Proiect de hotărâre privind constatarea încetării de drept a mandatului de consilier 

local al domnului Alexandru Dorel, înainte de expirarea duratei normale a mandatului 

 

 Dl. secretar - este vorba doar despre constatare vacantare şi declarare post de consilier 

vacant. Nu se supune la vot. A fost înaintat la comisii. 

 

Nemaifiind discuții, se trece la punctul 4 al ordinii de zi: 

 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea  Planului de analiză şi acoperire a riscurilor la 

nivelul Comunei Leorda, Judeţul Botoşani 

 

 Dl. primar - prezintă proiectul. A fost înaintat la comisii. Trebuie aprobat şi actualizat 

anual. 

 

Dl. Grădinaru - dacă trebuie aprobat, asta este. Trebuie şi aşa facem. 

Se supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată. 

Se aprobă cu 9 voturi pentru. 

 

După aprobare, în sala de şedinţe se prezintă dl. Baltariu Ioan-Stelian, solicitând să 

participe la şedinţă. 
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Dl. Maloş - trebuia să trimiteţi o adresă cu intenţia de participare. 

Dl. Baltariu - eu am trimis pe mail, acu câteva momente înainte de ora 8.00. 

Dl. primar - este un Regulament aprobat care stabileşte modul de participare clar. 

Fiind o singură persoană acum, puteţi participa la şedinţă. Invită pe dl. Baltariu să ia loc. 

Dl. secretar - vă rog ca pe viitor să respectaţi Regulamentu şi să trimiteţi solicitarea 

în timp util. 

Dl. Baltariu - doresc şi să filmez şedinţa. 

Preşedintele de şedinţă - conform hotărârii în vigoare a Consiliului Local, şedinţa 

poate fi filmată şi transmisă doar în anumite condiţii. 

Dl. Baltariu - eu am mama bolnavă, are 73 de ani şi doreşte să ştie ce se întâmplă în 

şedinţă. Hotărârea nu este mai presus de lege. 

Dl. secretar - Hotărârea Consiliului este în vigoare, producând efecte, ea nefiind 

atacată. Conform acesteia nu aveţi voie să filmaţi şedinţa.  

Dl. secretar atrage atenţia dlui. Baltariu  că poate rămâne la şedinţă dar să nu filmeze. 

Dl. Baltariu - doresc să mai spun ceva. Oricum eu voi filma. Nu o transmit în direct. 

Dumnveastră aveţi obligaţia ca şedinţa să o încărcaţi pe site. 

Dl. secretar - nu este aşa o prevedere în legislaţie. 

Dl. Baltariu - nu o transmit, doar o filmez. 

Se supune la vot dacă i se permite acest lucru. 

Se înregistrează 4 voturi pentru şi 5 împotrivă. 

Deşi sunt discuţii, se continuă filmarea de către dl. Baltariu. 

Dl. Grădinaru - haideţi să continuăm şedinţa. I s-a atras atenţia dlui. Baltariu să nu o 

transmită. Sunt probleme de discutat şi nu are rost să oprim şedinţa. Nu avem nimic de 

ascuns. 

Dl. primar părăseşte şedinţa, nefiind de acord cu nerespectarea Regulamentului. 

Se continuă totuşi şedinţa. 

 

Nemaifiind discuții, se trece la punctul 5 al ordinii de zi: 

 

5. Proiect de hotărâre privind atribuirea cu titlu gratuit, către Societatea Naţională de 

Transport Gaze Naturale "TRANSGAZ" S.A. Mediaş, a terenului identificat cu număr 

cadastral  51152, pe perioada de exploatare a obiectivului de investiţie „Dezvoltarea 

reţelelor inteligente de distribuţie în vederea creşterii nivelului de flexibilitate, siguranţă, 

eficienţă în operare, precum şi integrare a activităţilor de transport, distribuţie şi consum 

final în comuna Leorda şi localităţile aparţinătoare (Belcea, Costineşti, Dolina, Leorda, 

Mitoc, judeţul Botoşani” - Racord, Staţie de Reglare Măsurare Predare Gaze Naturale – 

SRMP şi incintă robinet racord 

 

 Dl. secretar - prezintă proiectul. A fost înaintat la comisii. Este vorba despre terenul pe 

care va fi amplasat SRMP-ul  

 

Dl. Grădinaru - dacă se parcurg toţi paşii legali, nu văd de ce nu să se facă. 

Se supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată. 
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Se aprobă cu 9 voturi pentru. 

 

Nemaifiind discuții, se trece la punctul 6 al ordinii de zi: 

 

6. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind stabilirea perioadei de organizare şi sărbătorire a  Zilei 

Comunei Leorda 

 

Dl. secretar - prezintă proiectul de hotărâre. Se doreşte ca la zilele comunei să 

participe cât mai multă lume. Pe data de 8 septembrie este şi hram în comuna noastră, se 

apropie începerea şcolii şi multă lume lipseşte şi nu se pot bucura de această sărbătoare. Şi 

nici vremea nu ne ajută. 

Dl. Grădinaru - nu este în regulă să schimbăm.  Ce are ziua de 8 septembrie? 

Consider că ar trebui să rămână pe 8 septembrie. Nu am găsit nicăieri în referat o motivare 

mai serioasă pentru a schimba ziua aceast. Eu nu cred că v-a participa mai multă lume 

atunci: este o perioadă destul de rece, copii sunt la şcoală, etc. Părerea mea este ca acea zi 

a comunei să rămână pe 8 septembrie. Dacă s-a hotărât acest lucru odată, aşa să rămână. 

Aşa nu vom mai avea o dată stabilă pentru această sărbătoare. 

Dl. Cîrcu - cine a stabilit ziua pe 8 septembrie, nu tot domnul primar a propus 

atunci? 

  

Se supune la vot procesul-verbal în forma prezentată. 

Se aprobă cu 5 voturi pentru şi 4 împotrivă (dl. Cîrcu,  dl. Grădinaru, dl. Stoian şi 

dl. Murariu). 

 

Nemaifiind discuții, se trece la punctul 7 al ordinii de zi: 

 

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea suportului alimentar acordat 

preşcolarilor şi elevilor Şcolii Gimnaziale nr. 1 Leorda, în cadrul Programului 

Naţional Masă Sănătoasă 

 

Dl. secretar - prezintă proiectul. Se doreşte continuarea acestui program la nivelul 

comunei. S-au primit banii şi se vor urma paşii legali mai departe. Suma este de 15 lei pe 

zi. Este micuţă suma, dar asta e. 

Dna. Marin - este foarte bun acest pachet. Chiar pentru un copil de grădiniţă este 

mult, să ştiţi. Pe lângă pachet mai primeşte şi un fruct. Este binevenit pentru elevi. 

Dl. Grădinaru - ar fi bine să asigurăm un spaţiu pentru o masă caldă. În multe cazuri 

situaţia financiară a multora este destul de precară. Este întradevăr binevenit acest pachet. 

Poate în bugetul local de anul ăsta să facem o sală pentru masă caldă. 

Dl. secretar - este foarte greu, să ştiţi, din punct de vedere logistic. 

Dna. Marin - nu este timp să faci cu masă caldă din păcate. Ştiţi ce înseamnă să dai 

masă caldă la copii mici, la ora 10.00? 

 

Se supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată. 

Se aprobă cu 9 voturi pentru. 
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Nemaifiind discuții, se trece la punctul 7 al ordinii de zi: 

 

7. Proiect de hotărâre privind declararea de utilitate publică a obiectivului de investiţie 

„Dezvoltarea reţelelor inteligente de distribuţie în vederea creşterii nivelului de 

flexibilitate, siguranţă, eficienţă în operare, precum şi integrare a activităţilor de 

transport, distribuţie şi consum final în comuna Leorda şi localităţile aparţinătoare 

(Belcea, Costineşti, Dolina, Leorda, Mitoc, judeţul Botoşani” 

 

 Dl. secretar - prezintă proiectul. Este o condiţie pentru a putea fi scos terenul din 

circuitul agricol. 

 

 

Se supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată. 

Se aprobă cu 9 voturi pentru. 

 

8. Diverse 

 

Dl. Grădinaru - ar fi nevoie de nişte pământ la casa praznicală. Vă rog să transmiteţi 

dlui. primar. Şi nişte piatră în cimitir dacă se poate? 

Dl. Maloş - vom ava în vedere acest lucru. Când s-a putu s-a rezolvat fără probleme. 

Dl. Baltariu - am văzut că pe raza comunei se cară cu camionul primăriei lemne 

tăiate de pe bucata dlui. primar. Se cară pământ din locul unde se trage gazul, pe pământul 

primarului. De ce? 

Dl. secretar - acest pământ care se cară, nu este cu plată şi se poate duce la oricine. 

Faptul că s-a dus acolo, acel loc era liber şi a fost de acord să se ducă acolo. Nu avem 

unde să-l ducem pe tot, deoarece nu prea sunt doritori. Nu înţeleg care este problema? 

Dl. Baltariu - sunt câini pe raza comunei străini. Trebuie să aveţi padoc. Să faceţi 

adăpost în curtea primăriei. 

Dl. Maloş - câinii sunt ai cuiva, care le dă drumul pe stradă. 

Dl. Baltariu - dar sunt şi ogari. 

Dl. secretar - dacă ne aduceţi şi bani, se vor face adăposturi. 

 

Ordinea de zi fiind epuizată, președintele de ședință declară închise lucrările. 

 

 

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ,                          SECRETAR GENERAL COMUNĂ,  

MALOŞ VALERIAN                  LUNGU CORNEL 


